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P R O C E S –V E R B A L 

încheiat azi 30 iunie  2021 
 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul 

comunei Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  
Primarul comunei Batos, Cotoi Dumitru, prin Dispozitia nr. 113/24.06.2021 a convocat 

Consiliul Local al comunei Batos , judetul Mures in sedinta ordinara pentru data de 
30.06.2021, ora 13.00, desfasurarea sedintei facandu-se cu respectarea masurilor de 
distantare sociala astfel incat sa fie evitat, pe cat posibil, contactul direct intre persoane 

si cu respectarea masurilor care se impun cu privire la respectarea regulilor de 
disciplina  sanitara. 

 PREZENŢI: ABOS FERENCZ, BANCIU ELENA, BITA VALERIU-AUREL, CIMPEAN 
VASILE-AUGUSTIN, COSTA ALIN-DUMITRU, FULOP DOMOKOS, GLIGA IOAN, 
MARCUS IOAN, ONOFREI DANIELA, TAMASAN EMIL, TODEA MARIA si URBAN 

WALTER-MICHAEL. 
ABSENTI: ANDONE TEODOR 
PARTICIPĂ: doamna secretar general al comunei Batos Macarie Marcela, domnii Sulea 

Iliee si Sentenai Silviu. 
Dna Macarie Marcela – secretar general al u.a.t. Batos -  sunt prezenti 12 consilieri, 

astfel potrivit OUG nr. 57/2019 constatam faptul ca sedinta este legal constituita. 
Toate punctele inscrise pe ordinea de zi sunt insotite de documentele prevazute de 
Codul administrativ.  

Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – buna ziua doamna secretar, 
doamnelor si domnilor colegi.   
In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 

aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 31.05.2021? daca sunt 
completari, modificari, adaugiri?cine este pentru, impotriva, abtineri? si se voteaza in 

unanimitate cu 12 voturi pentru. 
Domnul presedinte de sedinta  Cimpean Vasile Augustin  – supun la  vot  

suplimentarea ordinii de zi cu un punct: Proiect de hotarare de ratificare a 

Dispozitiei  Primarului comunei Batos nr. 119/25.06.2021 privind aprobarea 
rectificarii bugetului local al comunei Batos pe anul 2021.  

 Cine este pentru, impotriva, abtineri? Se voteaza in unanimitate cu 12 voturi 
pentru. 

Supun la vot Ordinea de zi, în forma prezentată de către executiv, cu 

suplimentarea aprobata.  
Doamna secretar general – avand in vedere ca pentru aceasta sedinta nu avem 

Cereri, la punctul  3 se va inscrie punctul de la suplimentare. 

Domnul presedinte de sedinta  Cimpean Vasile Augustin - cine este pentru? 
Impotrivă? Abțineri?  

 
O R D I N E     D E    Z I 

 

http://www.primariabatos/
mailto:batos@cjmures.ro


1. Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării unor servicii juridice de 
asistență și reprezentare pentru apărarea intereselor Comunei Batoş. 
2. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării prelungirii scrisorii de garanţie 

cu nr. 296 din data de 27.06.2018 in valoare de 576.453 lei eliberată de 
FNGCIMM-SA-IFN în vederea garantării către A.F.I.R. a avansului  solicitat pentru 
finanţarea proiectului integrat MODERNIZAREA, RENOVAREA SI DOTAREA 

CAMINULUI CULTURAL LOCALITATEA UILA, NR. 116, COMUNA BATOȘ” - masura 
7.6 până la data de 01.09.2022 

3. Proiect de hotarare de ratificare a Dispozitiei  Primarului comunei Batos nr. 
119/25.06.2021 privind aprobarea rectificarii bugetului local al comunei Batos pe 
anul 2021. 

4. Diverse. 
 
si se voteaza in unanimitate cu 12 voturi pentru. 

 
Punctul1.  

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea achiziționării unor servicii juridice de 
asistență și reprezentare pentru apărarea intereselor Comunei Batoş. 

Doamna secretar general – doua comisii aviz favorabil iar comisia juridica aviz 

privind amanarea punctului de pe ordinea de zi. Am discutat ieri in comisia juridica 
si azi in comisia economica, proiectul face referire despre reprezentarea juridica a 

institutiei. La ora actuala exista un dosar pe rolul instantei, nu priveste in sine 
comuna, este vorba despre executantul lucrarii de la dispensarul uman din Batos. 
Pana acum nu am avut reprezentare, hotararea ar produce efecte de la momentul la 

care exista cauza pe rolul instantei si este necesara reprezentarea de catre un avocet 
a intereselor institutiei. 

Domnul consilier Tamasan Emil – in ceea ce priveste contractarea unor servicii 

de asistenta juridica pentru reprezentarea comunei in fata organelor judecatoresti 
sunt pentru situatii punctuale, in care trebuie sa beneficiem de o asistenta juridica 

de calitate, fiindca nu putem, nu stiu care ne consideram in masura dintre noi sa 
reprezentam consiliul sau primaria. Ideea in care s-a si propus amanarea … 

Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – s-a propus dar nu s-a 

votat. 
Doamna secretar general – e mult mai in regula sa se amane un proiect de 

hotarare daca nu stiti ce sa faceti,  sa il votati sau nu, mai bine ramane la faza de 
discutii pe viitor decat sa se respinga acuma.  

Domnul consilier Marcus Ioan – ma bucur ca domnul Tamasan a inteles situatia 

in prima faza  eram pentru a respinge acest proiect, cu toate ca si aici sunt discutii, 
nu sunt de acord cu aceasta forma dar o alta forma de hotarare poate fi pusa in 
discutie oricand. Putem merge pe amanare intradevar, pentru ca atunci cand ai un 

litigiu trebuie sa vezi pe cine angajezi, care a stadiul, care e modul acelui avocat de a 
lucra si eu unul, sincer, aici imi arog anumite cunostinte dupa 20 de ani de 

reprezentare in instante, cam cunosc si avocatii si procedurile. Cred ca ar fi un bine 
sa se aiba in vedere aspectul asta. Din pacate avem anumite experiente, lucrari 
lasate in sarcina conducerii primariei, lucruri care nu sunt tocmai cum ar trebui sa 

fie. Si atunci, noi, sa avem un pic de control atat asupra costurilor cat si a 
persoanei, in momentul in care am dat o hotarare la modul general lucrurile noua 
ne scapa de sub control. Noi suntem cam un fel de consiliu de administratie al 

primariei, cam asta e rolul consiliului, pana acum nu stiu cum a functionat dar as 
vrea sa ne intram totusi odata si odata in rol. Cel mai scurt termen intre momentul 

sa zicem ca primaria e data in judecata  si termenul pentru depunerea unei 



intampinari e de 25 de zile. In 25 de zile se pot rezolva absolut toate problemele 
administrative.  

Domnul consilier Fulop Domokos – la proiectul de hotarare nr. 1 nu sunt de 

acord cu reprezentarea unei firme de prestari juridice pentru ca in prezent comuna 
nu are nici un dosar. In ultimii 3 ani poate a fost unul dupa cum am inteles de la 
domnul viceprimar. Nu inteleg de ce trebuie acuma sa facem treaba asta, o sa o 

facem atunci cand o sa fie un dosar si se stie dosarul ala ce contine. Pentru ce ne 
trebuie avocat? 

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – in ceea ce ma priveste, ca sa imi 
expim si eu punctul de vedere, sunt de acord pentru achizitionare dar in idea in care 
sa platesti serviciul numai cand ai nevoie de el, sa nu fie un abonament, poate noi 

nu avem nevoie de el numai peste un an.  
Domnul consilier Marcus Ioan – noi acum supunem la vot un abonament pentru 

ca pe urma, punctual, cum spunea si domnul Tamasan, pe fiecare litigiu in parte va 

fi un nou contract semnat. Nu are rostul un contract cu un avocat fara taxa, va 
spun 100%, daca era un contract in care sa spuna cand voi avea nevoie te platesc. 

Se putea solicita unui avocat o oferta si ne putea spune exact despre ce e vorba.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu avem de unde sa stim ca poate fi o speta pe 

penal sau altceva si atunci nu poti sa angajezi un avocat .      

 Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin  – avand in vedere ca nu 
mai sunt discutii supun la vot amanarea proiectului de pe ordinea de zi si se voteaza 

in unanimitate pentru . 
Nu se adopta hotarare. 

Punctul 2. 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea solicitării prelungirii scrisorii de 
garanţie cu nr. 296 din data de 27.06.2018 in valoare de 576.453 lei eliberată de 

FNGCIMM-SA-IFN în vederea garantării către A.F.I.R. a avansului  solicitat pentru 
finanţarea proiectului integrat MODERNIZAREA, RENOVAREA SI DOTAREA 

CAMINULUI CULTURAL LOCALITATEA UILA, NR. 116, COMUNA BATOȘ” - masura 
7.6 până la data de 01.09.2022. 
 

   Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu 
mai sunt discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 
12 voturi pentru. 

Se adopta hotararea nr. 33 din 30.06.2021 privind aprobarea solicitării 
prelungirii scrisorii de garanţie cu nr. 296 din data de 27.06.2018 in valoare de 

576.453 lei eliberată de FNGCIMM-SA-IFN în vederea garantării către A.F.I.R. a 
avansului  solicitat pentru finanţarea proiectului integrat MODERNIZAREA, 
RENOVAREA SI DOTAREA CAMINULUI CULTURAL LOCALITATEA UILA, NR. 116, 

COMUNA BATOȘ” - masura 7.6 până la data de 01.09.2022. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – trebuie prelungit termenul la scrisoarea de 

garantie pentru ca durata contractului se prelungeste din cauza ca mai sunt ceva 
lucrari de facut la caminul de la Uila, exista o dispozitie de santier data de diriginte, a 
fost o receptie partiala si avand in vedere ca lucrarile care au fost prevazute in proiect 

nu si-au facut efectul, la fundatie, la igrasie, a trebuit prelungit termenul, trebuie 
refacute alte lucrari la fundatie  si o sa trebuiasca prelungit termenul de finalizare a 
lucrarilor. Se prelungeste cu inca un an, mai trebuie achizitionate costumele populare, 

amenajata curtea, aerul conditionat  si fundatia. Lucrarile la fundatie s-au facut 
conform proiectului si nu sunt bune.  



Doamna consilier Onofrei Daniela – turnul intra tot acolo? Acolo in fata scarilor 
ati spus odata ca trebuie facuta un fel de terasa.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – turnul nu. Proiectul nu prevede terasa. Pentru 

igrasie, conform dispozitiei de santier trebuie alta lucrare, pentru a preintampina.  
Domnul consilier Bita Valeriu –Aurel – dupa un an de zile daca apare igrasia 

iarasi mai prelungim?  

Domnul consilier Marcus Ioan – care sunt motivele pentru care se lungeste 
lucrarea atat? Cand ai facut lucrarea, in termenul de exeecutie, sunt niste clauze 

penalizatoare, contractuale, nu ti-ai respectat termeenul, nu ia facut lucrarea cum 
trebuie.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – sunt ceva termene dar s-au prelungit. 

Domnul consilier Marcus Ioan – cu acordul la toata lumea sau s-a prelungit ca… 
Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin – implica alte cheltuieli? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu. 

Domnul consilier Marcus Ioan – cand esti constructor ai termene, cred ca are 
peenalitati daca nu isi respecta contractul.  

Domnul consilier Costa Alin –Dumitru – din motive justificate, cum a fost si 
pandemia, s-au putut prelungi termenele.  

Domnul consilier Marcus Ioan – e exclusa forta majora, dar nu stiu, nepriceperea 

oamenilor, astea se taxeaza. 
Domnul consilier Fulop Domokos – la treaba asta cu igrasia sunt mai multe 

solutii de a rezolva treaba, trebuie vazut cu ce s-a actionat.  
Domnul vicperimar Gliga Ioan – au fost prevazute in proiect lucrari pentru 

fundatie, pentru igrasie, s-au facut si nu sunt conforme.  

Domnul consilier Marcus Ioan – constructorul nu si-a facut treaba? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – si-a facut treaba, a facut lucrarea prevazuta in 

proiect si nu sunt valabile.   

Domnul consilier Marcus Ioan – proiectantul, nu are si el o problema? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – am rechemat proiectantul sa dea alta solutie, s-a 

facut o adresa la AFIR, dirigintele si proiectantul sunt specialisti, nu putem spun noi ce 
masuri sa ia la consolidarea fundatiei. 

Domnul consilier Marcus Ioan – ne trezim ca nu se mai fac decontarile pentru ca 

s-a depasit termenul sau ca nu s-a respectat nu stiu ce. La urma urmei este important 
sa se faca lucrarea cum trebuie. Ar fi de preferat ca pe viitor sa se aiba un pic in vedere 

lucrurile astea si constructorul, proiectantul, sunt… intamplator, acuma fac si eu niste 
lucrari de genul asta si chiar stiu pasii, m-I se spune ce trebuie sa face eu daca nu 
raspund. Asta e problema, rezultatul e prost. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan –dirigintele si proiectantul sunt specialisti, nu 
putem spun noi ce masuri sa ia la consolidarea fundatiei. 

Domnul consilieer Bita Valeriu-Aurel – pai se vede rezultatul. 

Domnul consilier Marcus Ioan- asta e problema, rezultatul e prost. 
Domnul consilier Tamasan Emil – din punctul meu de vedere firmele participa la 

o licitatie si o castiga dar din pacate cei care sufera suntem noi, pentru ca nu au 
capacitatea de executie ca sa se incadreze in termene, probabil nici ca timp si nici ca si 
calitate si ci care sufera sunt beneficiarii. Probabil ca pe viitor trebuie avut in vedere si 

luate mai multe informatii despre firme, numai ca nu poti intervenii.  
Domnul consilier Marcus Ioan – clauzele din contract pot  fi adaptate. 
Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu 

mai sunt discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 
12 voturi pentru, 1 absent(Andone) . 

Se adopta hotararea nr. 33 din 30.06.2021 privind aprobarea solicitării 
prelungirii scrisorii de garanţie cu nr. 296 din data de 27.06.2018 in valoare de 



576.453 lei eliberată de FNGCIMM-SA-IFN în vederea garantării către A.F.I.R. a 
avansului  solicitat pentru finanţarea proiectului integrat MODERNIZAREA, 
RENOVAREA SI DOTAREA CAMINULUI CULTURAL LOCALITATEA UILA, NR. 116, 

COMUNA BATOȘ” - masura 7.6 până la data de 01.09.2022. 
 

Punctul 3. 

3. Proiect de hotarare de ratificare a Dispozitiei  Primarului comunei Batos nr. 

119/25.06.2021 privind aprobarea rectificarii bugetului local al comunei 
Batos pe anul 2021. 

Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin – dupa cum ati vazut in materiale, Directia 

finatelor Brasov ne comunica retragerea sumei de 200.000 lei de pe trimestrul II si 
alocarea in trim. IV. Banuiesc ca aici nu avem noi cum sa intervenim. Daca aveti 
intrebari, completari. 

 Domnul presedinte de sedinta Cimpean Vasile-Augustin – avand in vedere ca nu 
mai sunt discutii supun la vot propunerea executivului si se voteaza in unanimitate cu 

12 voturi pentru, 1 absent(Andone) . 
Se adopta hotararea nr. 34 din 30.06.2021 de ratificare a Dispozitiei  

Primarului comunei Batos nr. 119/25.06.2021 privind aprobarea rectificarii 

bugetului local al comunei Batos pe anul 2021. 

Punctul 4. 

4. Diverse 

1.   Doamna consilier Onofrei Daniela – la Ciurgau tomberoanele au rotile rupte, 

masa am vazut ca lipseste, pentru asta eu as solicita sa se amplaseze o camera de 
supraveghere, e foarte mare mizerie, s-a facut o lucrare acolo, nu stiu cat de des 
mergeti pe acolo. Nu s-ar putea face ceva sa nu se mai scurga apa, numai intreb, vin 

oameni de peste tot si se mira de mizeria care e acolo. Inca odata solicit un program la 
incasarea apei, am mai spus lucrul asta, o sa il mai spun, ma ocup eu de anuntare, de 

afisare, daca considerati ca nu aveti timp, imi comunicati data si pot sa ma ocup de 
asta, e din punctul meu de vedere necesar a arata respect fata de cetateni in a fi 
anuntati. 

Bazinul de apa de la Goreni cat de des se spala? Domnul primar a spus ca odata pe an 
iar dumnavoastra de doua ori. Si acolo, cand se spala sa se anunte, ca oameeenii sa 
stie sa poata sa isi ia apa curata.  Dupa ce se spala se tulbura si vine murdara, cred ca 

sunteti de acord cu mine.  
Acolo la fosta statie meteo am inteles ca este o gradina, daca stie cineva ce suprafata 

are si care e situatia juridica.  
Doamna secretar general – din ce stiu eu e a Directiei Agricole.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – tinand cont ca este vacanta, am propus sa se 

construiasca si oarecum ati fost de acord, ar fi o idee buna sa se faca un trotuar pe 
langa doctorita pe langa gard, pe langa parc, intre scoala mica si scoala mare. Stiti cat 
de intensa e circulatia pe centru si ar fi bine sa nu asteptam sa se intample o 

nenorocire pentru ca copiii de la scoala mica merg  la scoala mare la orele de sport. Nu 
cred ca e asa mare cost sa se amenajeze un trotuar acolo, loc este, daca s-ar pune o 

balustrada nu ar fi nici o problema. Si la fel pe cimitir. Eu consider ca astea doua ar fi 
prioritati. Sa nu mai asteeptam sa se intample ceva, pe cimitir am avut doua 
nenorociri, sa le zicem asa.  

Am mai vazut ca s-a lucrat la puntea din Cusma si la puntea de la Biserica 
Evanghelica. La biserica nu s-a terminat inlocuirea betonului cu placile de tabla, cred 



ca sunt de 2-3 saptamani, v-am trimis niste poze pe grupul consilierilor, daca vreti sa 
va uitati, si placile alea de tabla nu sunt sudate. Cred ca stiti lucrul asta. Cat mai 
dureaza pana se sudeaza, sunt palci care se suprapun.  

La puntea din Cusma nu stiu cum considera cineva ca la iarna se va putea circula 
acolo.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – ati vazut ca s-a terminat lucrarea acolo? Puntea mai 

trebuie vopsita. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – dar cat timp mai trebuie, lucrarea dupa cum arata 

eu consider ca e terminate, din moment ce dalele sunt puse. Sa nu vorbim de puntea in 
sine, e vorba de urcarea in sine si de urcarea in Cusma. Sunt oameni in varsta care 
urca acolo in patru labe, altii au coborat pe acolo si au alunecat si si-au julit mana.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – inainte de a face puntea cum a fost acolo? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – inainte nu au fost dale, e ok ca s-au pus dar hai sa 
le punem cu cap, chiar sa se sape doua trei scari si sa se faca trepte. Nu cred ca v-ar fi 

convenit sa aveti o punte din aia.  
Mai aveam o intrebare pentru domnul primar dar nu e aici, arhitectul pe care ati spus 

ca l-ati contactat sa vina pentru centru stiti cumva daca are calificare pentru arhitect 
peisagist? Eu am cautat si domnul Bretfelean care ar fi trebuit sa vina nu are calitate 
de arhitect.  

2. Domnul consilier Costa Alin-Dumitru – trotuare daca se mai fac in localitati, 
solicita cei de pe ulita Vii, au spus ca pe strada lor nu s-a facut.  

Conducta de gaz, pe strazile unde nu sunt facute extinderi.  
   
3. Domnul consilier Urban Walter Michael – pe ulita dupa camin la Goreni zic 

oamenii ca nu este nici trotuar nici asfalt. Cei care umbla la cosit cu ajutorul social, au 
fost la Goreni in centrul satului la cosit 3 persoane altul care are ajutor le facea semen 
cu mana si toti primesc aceeasi suma? 

Pentru fata care e campioana nationala, nu se poate face ceva pentru o premiere, acum 
a fost  in Ungaria la lupte, am auzit ca mai este un baiat care e inscris la clubul sportiv 

din Batos. 
  
4. Domnul consilier Marcus Ioan – astazi am aflat si eu ca domnul primar nu va fi la 

sedinta.  
Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin – este in concediu. 

Domnul consilier Marcus Ioan – dar totusi este o sedinta de consiliu local, a dispus-o 
dansul, fiecare are dreptul legal, moral… aveam foarte multe de intrebat, vis-à-vis de 
discutiile astea pe care noi le avem dupa sedinta de consiliu, la diverse, probabil si 

domnul vice noteaza, nu noteaza, se raspunde in sedinta si acolo ramane. Sunt foarte 
multe puncte pe care noi le ridicam, si sincer, deja a trecut o jumatate de an si nu le 
vad rezolvate. Voi ruga sa ne raspunda, noi vorbim, oamenii pe drum povestesc, dar 

masurile concrete nu se spun. Mai bine nu mai spun nimic, o sa ii spun direct in fata.  
Eu as avea o propuneere, sa infiintam o comisie de ancheta, vis-à-vis de lucrarea care 

s-a facut, parcarea din fata dispensarului,  din punctul meu si a mai multora de vedere 
lucrarea asta a fost mult peste ceea ce inseamna o lucrare facuta, un privat nu ar fi 
facut niciodata o lucrare de genul asta. Sa vedem exact daca costul e raportat corect la 

lucrarea facuta. As ruga sa supuneti la vot initiativa asta de infiintare a comisiei. S-a 
facut o receptie, cum s-a facut, dar noi, ca si consiliu avem dreptul asta de a verifica ce 
s-a intamplat. Noi am imputernicit pe domnul primar sa negocieze lucrarea respectiva 

si mie m-I se pare  ca suma respectiva depaseste. Ste aici domnul Sulea, poate ne da 
niste explicatii. 

Domnul consilier Tamasan Emil – cine pe cine sa ancheteze?  



Domnul consilier Marcus Ioan – o comisie de verificare, asa se numesc. De verificare a 
lucrarii, a modului. 
Domnul consilier Tamasan Emil – calitatea lucrarii, cantitativ, competenta, comisiei 

care a facut receptia? 
Domnul consilier Marcus Ioan – domnu Tamasan m-I se pare ca ne batem joc de noi. In 
momentul in care dai 538 milioane pe 150 mp. 

Domnul consilier Tamasan Emil - comisia de ancheta formata din cine? 
Domnul consilier Marcus Ioan – din toti consilierii. Pai avem un constructor aici. Noi pe 

noi ne descalificam, incheiem contract cu un avocat desi exista un consilier juridic cu 
anumite experiente in domeniul asta, nu m-a intrebat nimeni niciodata nimic, avem 
constructor dar nu il intreaba nimeni, in comisia de receptie la chemat pe Wolti , stia ca 

nu se pricepe, asta e problema. Haideti sa lucram pentru comuna asta ca si pentru 
buzunarul nostru, dar se pare ca lucram ca nici macar angajati, si angajatii sunt trasi 
la raspundere. 

Domnul consilier Abos Ferencz – cu trotuarul, cand continuam la Uila, sunt portiuni 
unde a lasat 50, 100 m, cu dedicatie, fara? La cultura, la biblioteca apare o suma 

alocata pentru cumparare de carti, de 3.000 lei, as vrea sa stiu daca s-au cumparat 
carti si cate carti sau in ce procent s-au cumparat in limbile minoritatilor.  
Sunt 30-40 ha de pasune de care noi nu stim, e o gaura neagra, a nimaniu, chiriasii 

platesc chirie, aia se foloseste  de 30 de ani fara nici o chirie, eu cred ca un lucru e al 
cuiva si nu al altcuiva, nu am auzit hotarare judecatoreasca sa fie a cuiva, eu cred ca e 

a comunei Batos, oamenii nostri platesc impozit sau chirie pe pasune, acolo avem 50 
ha fara nici o plata.   
Domnul viceprimar Gliga Ioan – la unele va va raspunde domnul primar. 

Pasunea – daca e pe raza u.a.t. Batos nu e neaparat sa fie si proprietatea comunei, 
daca sunt titluri de proprietate pe pasune la persoane din alta localitate, nu au cetateni 
din comuna Batos  titluri acolo. 

Domnul consilier Abos Ferencz – in fiecare parcela s-a dat 10%. In fiecare parcela sunt 
2-3 proprietari. Din 20 ha sunt 2 sau 5 ha date. Eu va arat ca am titlu cu rezerva 

primaria Batos sau consiliu local. Terenul de langa mine e al primariei Batos nu Sieut. 
Primaria Sieut trebuie sa aiba un extras in care pasunea e a lor. Pot si noi nu stim? 
Doamna consilier Banciu Elena – asta se poate verifica la comuna respectiva sau la 

nivel de judet. In situatia cadastrala pe care s-a implementat legea 18 atunci avea CAP 
Uila, respectiv comuna Batos. De aatunci si pana astazi, in cei 30 de ani, de care tu 

amintesti, s-au intamplat foarte multe schimburi de terenuri. Comuna Batos nu are 
titluri de proprietate pe acel teren intrucat a fost preluat de comuna Sieut. Documente 
ar trebui sa exxiste si la noi in primarie, la fel ssi la cealalta comuna, ei cu ce fac 

dovada proprietatii? 
Domnul consilier Abos Ferencz – doamna Banciu nu vorbim de terenul de care vorbiti 
dumneavoastra. Vorbim de terenul din sudul Uilii nu de paraul Uila, acolo in spate. Cu 

reorganizarea s-a terminat, e clar comuna Sieut. Nu vorbim de legea 18 pentru ca ei nu 
au nici un act cu legea 18, nici un rustiorean nu are titlu din 1990. Noi avem titluri din 

2007-2010 emise.  Ei folosesc terenul din 1990.  
Doamna consilier Banciu Elena – la care teren te referi, spune concret. 
Domnul consilier Abos Ferencz – de unde are Ardelean pasune, de acolo si pana unde 

se termina livada, in fiecare parcela de pasune sunt 2-3 rustioreni cu titluri, dar 
parcela aia are 20 ha si restul a cui e? 
Doamna consilier Banciu Elena – treaba asta daca vrei sa o clarificam cu acte pe masa 

si cu harta . 
Domnul consilier Abos Ferencz – primaria sau consiliul trebuie sa stie, trebuie sa existe 

act de proprietate a cui e. In CF apare consiliul local Batos. 
Doamna secretar general – dar cum exista CF? 



Domnul consilier Abos Ferencz- in harta cadastrala, in registrul cadastral. Daca stim ca 
e al nostru macar sa plateasca taxa de pasune, adica noi nu stim a cui e suprafata aia? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – acolo pot sa fie numai fise de punere in posesie.  

Doamna consilier Banciu Elena – daca vrei sa vorbesti in cunostinta de cauza vorbesti 
cu harta pe masa, de un numar topografic si de o parcela, nu asa aiurea.  
 Domnul consilier Abos Ferencz – bine doamna Banciu, ne ascundem dupa deget, cu 

harta pe masa am discutat. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – o sa se faca cadastru pe toata comuna si o sa se vada 

exact a cui e. 
Domnul consilier Fulop Domokos – dar cat mai dureaza lucrarea asta? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu dureaza ani de zile.  

Domnul consilier Abos Ferencz – o intrebare retorica si cu asta am terminat, daca nu e 
a consiliului local cum a putut sa faca fisa de posesie consiliul local? In parcelele alea 
sunt persoane puse in posesie.  

Doamna consilier Banciu Eleena – de catre cine? 
Domnul consilier Abos Ferencz – de catre primaria Batos. Cum am putut sa dam daca 

nu stim a cui e, asta e intrebarea. 
Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin – la vremea respectiva banuiesc ca a fost o 
comisie de fond funciar care a trebuit sa ia o hotarare. 

Domnul consilier Abos Ferencz – atunci au stiut si acum nu mai stiu. 
Doamna consilier Banciu Elena – domnu Abos propun o zi sa ne intalnim si sa 

clarificam  cu harta pe masa. Fisele de punere in posesie exista inregistrate, nu putem 
vorbi aiurea.  
Domnul consilier Abos Ferencz – daca vreti va aduc hartie cu cati proprietari sunt in 40 

ha de pasune.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – in legatura cu trotuarele, se fac, o sa facem si la 
Dedrad, numai ca dureaza, puntile v-am spus ca nu sunt gata, nu avem timp, avem 

cativa oameni, am avut in concediu, in medical, acum ne-am apucat de cosit, dupa ce 
terminam cu cositul facem iarasi, puntea aia nu e terminata, trebuie vopsita, trebuie 

amenajata, am pus nisipul sa se aseze si porbabil vom face scari. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – ma scuzati dar nu puteti lasa asa o lucrare de 
genul ala, e de doua saptamani, hai no domnul vice dar nu puteti lasa asa dalele alea. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – cum a fost de atatia ani mai putem inca o saptamana.   
Doamna consilier Onofrei Daniela – o no domnul vice, dar zau chiar asa, e vorba de 

otara de bun simt si de respect fata de cetateni, daca nu puteti sa faceti atunci spuneti 
si ma duc si caut 10 oameni si facem scarile.  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – o sa le facem, toate la timpul lor.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – dar asta trebuie sa fie o prioritate nu cositul, si eu 
pot sa cosesc doua brezde si sa ma bag sub umbra sa beau o bere. Asta e o prioritate, 
nu putem sa ne batem joc de oamenii batrani care trebuie sa urce acolo.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – dar eu nu cred ca e asa mare panta sa nu se poata 
urca scarile alea.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – domnul viceprimar panta aia aare cel putin 40-500 . 
dupa sedinta, chiar va rog, haideti sa mergem pana acolo sa urcati fiecare dintre 
dumneavoastra pe panta aia , care dintre dumneavoastra veniti? 

Domnul viceprimar Gliga Ioan- eu am fost astzi si cand consider ma duc.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – consilierilor, eu pe dumneavoastra va intreb. Sa 
veniti sa vedeti daca eu vorbesc avioane sau elicoptere. Nu m-am legat de pret, nu m-

am legat de manopera, nu m-am legat de absolut nimica, am zis ok, e bine, e facut. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – dar nu aveti de ce sa va legati de manopera  pentru ca 

am facut-o noi. Primaru si cu mine am sudat toata puntea.  



Doamna consilier Onofrei Daniela – foarte bine, si eu daca stiam sa sudez veneam sa 
sudez. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – voi stiti numai sa… asa. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – peste cat timp imi promiteti ca rezolvati. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – nu am ce sa  iti promit.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – eu v-am luat cu dumneavoastra, v-am respectat. 

Domnul viceprimar Gliga Ioan – o sa terminam si lucrarea aia. Ai crezut ca e gata, ca e 
finalizata lucrarea? Vinerea trecuta am pus-o. 

Doamna consilier Onofrei Daniela – bine domnul vice, multumesc. Celelalte 
raspunsuri? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – o sa le primiti in sedinta urmatoare.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – dar primarul e responsabil si de spalarea 
bazinului?  
Domnul viceprimar Gliga Ioan – spalarea bazinului se face de doua ori pe an si o sa 

anuntam cand facem spalarea bazinului. Cand am spalat am dat drumul la hidrantul 
din capatul satului pana ce a venit apa curata.  

Doamna consilier Onofrei Daniela – din respect se poate anunta, si stabilirea unui 
program la incasarea la apa? 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – probabil se va face, o sa va dea domnul primar 

raspuns, eu din cate am discutat se poate stabili si un program la apa. Daca stabilim 
ca maine se merge la apa si ploua si nu poate sa mearga atunci mai putem respecta 

programul? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – la fel de bine cum anunti ca in ziua aia se merge la 
apa anunti ca se amana din cauza ca ploua. E vorba de respect domnu vice, aia e. Daca 

in 15 anunti ca mergi la incasat si ploua revi si sspui ca mergi cand prognoza ne 
permite. Amenajarea tortuarelor consider a fi o prioritate sau mai asteptam sa se 
intample domne fereste ceva.  

Domnul consilieer Cimpean Vasile Augustin – in urmatoarea sedinta domnul primar va 
raspunde la intrebarile la care nu ati primit raspunsul in aceasta sedinta.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan – se lucreaza la trotuare, se amenajeaza. 
Doamna consilier Onofrei Daniela – prioritizati lucrurile. Cred ca toata lumea ar 
intelege ca e in folosul copiilor si e pentru protectia lor.  

Domnul viceprimar Gliga Ioan - pana va incepe scoala o sa fie trotuar si acolo.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – daca domnul vice si-a permis sa ma ia la per tu si 

sa imi spuna ca e finalizata consider ca si eu pot sa il iau. 
Domnul viceprimar Gliga Ioan – te-am intrebat, ai impresia ca e finalizata lucrarea? 
Doamna consilier Onofrei Daniela – trebuia sa ma intrebati “doamna Onofrei credeti ca 

eeste finalizata?” si atunci nu comentam nimic. 
Doamna secretar general – doamna Onofrei daca tinem putin cont nu sunteti numai 
dumneavoastra si cu domnul vice in sedinta asta, cred ca bun simt si respect meritam 

toti restul din incaperea asta, pentru ca si eu daca as vrea sa imi ies din pepeni as 
putea sa ma exprim intr-un alt mod sau sa ma exprim altcumva. Dar trebuie sa avem o 

limita de bun simt, consider eu.  
Doamna consilier Onofrei Daniela – nu cred ca eu am inceput sa jignesc.  
Domnul consilier Marcus Ioan – adevarul adevarat ii ca consiliul asta nu prea valoreaza 

nimic, asta e tristul pur adevar. A fost ani de zile in care nimeni nu a avut cuvant, 
nimeni nu a putut sa spuna nimic, erau trei consilieri care erau in ceata totala si erau 
tinuti la colt. Decat sa scriu pe facebook mai bine prefer sa v-o spun direct. Fiecare 

dintre consilieri sa isi reconsidere pozitia de consilier ca deaia ii spune consilier local 
nu ii zice angajat, nu stiu, orice alta denumire. E foarte important lucrul asta. E aici 

domnul Sulea, sa ne explice putin, se inchide repede sedinta, peste 4 ani iarasi va fi 



ales cu 80% domnul primar, felicitari, suntem beton, suntem cei mai tari, iesim la 
pensie din locurile astea si noi suntem de rusinea lumii, Batosul  
Doamna consilier Banciu Elena -  cine se considera. 

Domnul consilier Marcus Ioan – doamna Banciu eu ma consider ca nu am venit aici 
numai pentru act de prezenta.  
Domnul consilier Cimpean Vasile-Augustin – domnul Marcus are dreptul sa isi exprime 

opinia ca oricare dintre noi, in limita bunului simt.  
Domnul consilier Marcus Ioan –sedinta se incheie dupa ordinea de zi si diverse dar 

cand vad ca se ajunge la bun simt, cand t-I se spune tu sa taci, deja astea is… 
        Domnul  presedinte de sedinta Cimpean Vasile Augustin  - având în vedere faptul 
că problemele înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, va multumesc pentru prezenta 

si declar închise lucrările şedinţei Consiliului local Batoş. 
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